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Forsikringsperioder på Færøerne 

Hvis du har været omfattet af den færøske ar- 
bejdsløshedsforsikring, kan du medregne forsik- 
ringsperioder fra Færøeme, hvis: 

- du før din forsikringsperiode på Færøerne har 
været medlem af en dansk a-kasse og 

- du har efterbetalt efterlønsbidrag for den nød- 
vendige periode ved din tilbagevenden til den 
danske arbejdsløshedsforsikring. 
Hvis disse 2 betingelser er opfyldt, kan du 

medregne forsikringsperioder, som ligger efter 
den 1. juni 2001 fra Færøerne med 3A af den nød- 
vendige forsikringsperiode. Forsikringsperioder 
før den 1. juni 2001 fra Færøeme kan medregnes 
fuldt ud. 

Om efterbetaling af efterlønsbidrag 

Når du vender tilbage til en dansk a-kasse efter 
en forsikringsperiode i et EØS-land eller på Fær- 
øerne, skal a-kassen tage stilling til, om du fort- 
sat har tilstrækkelige forsikringsperioder til at gå 
på efterløn. 

Hvis dette er tilfældet, skal a-kassen vurdere, 
om du har mulighed for at efterbetale det nød- 
vendige efterlønsbidrag. Som hovedregel skal 
dine forsikringsperioder være uafbrudte, men 
der er dog mulighed for at efterbetale efterløns- 
bidraget for korte afbrydelser i forsikringsdæk- 
ningen. 

Det er vigtigt, at du får vejledning i din a- kas- 
se, når du tager til udlandet for at arbejde, og når 
du vender tilbage til den danske arbejdsløsheds- 
forsikring. 

Du skal være opmærksom på, at efterbetalin- 
gen af efterlønsbidrag kan udgøre et forholdsvis 
stort beløb, afhængig af varigheden af dit ophold 
i udlandet. 

Hvis du i en periode har haft arbejde i et land 
uden for EØS og Færøerne, men har bevaret dit 
medlemskab af en dansk a-kasse, kan denne 
medlemsperiode medregnes, når den nødvendi- 
ge forsikringsperiode skal opgøres. Det samme 
gælder, hvis du under arbejde i et andet EØS- 
land eller på Færøerne har kunnet bevare med- 
lemskabet af den danske a-kasse. En betingelse 
for ret til efterløn er, at du har betalt det nødven- 
dige efterlønsbidrag. 

Arbejdsperioder 

Du skal have ret til dagpenge eller være på 
dagpenge, overgangsydelse mv., når du skal på 
efterløn. Ret til dagpenge kræver blandt andet, at 
du opfylder beskæftigelseskravet. 

Du kan som hovedregel kun gå på efterløn, 
hvis din dagpengeret helt eller delvist er optjent 
på baggrund af arbejde i Danmark. 

Du kan dog gå på efterløn, hvis du: 

- opfylder kravet om medlemsperiode på bag- 
grund af arbejdsløshedsforsikring i Danmark, 
og 

- har haft 26 ugers lønarbej de i fuldt sædvanligt 
omfang i Danmark eller har drevet selvstæn- 
dig virksomhed i væsentligt omfang i Dan- 
mark i 26 uger inden for de sidste 3 år. 
Hvis du som fuldtidsforsikret har haft 26 ugers 

lønarbejde i udlandet, har du mulighed for at 
kombinere de 26 ugers lønarbejde med efterføl- 
gende drift af selvstændig virksomhed i væsent- 
ligt omfang i Danmark. 

Særligt om arbejdsperioder på Færøerne 

Efter den 1. juni 2001 kan du som hovedregel 
ikke gå på efterløn, hvis din dagpengeret er op- 
tjent helt eller delvist på Færøerne. 

Du kan dog gå på efterløn, hvis du: 

opfylder kravet om en medlemsperiode på 
baggrund af arbejdsløshedsforsikring i Dan- 
mark, og 

har haft 13 ugers lønarbejde i fuldt sædvanligt 
omfang i Danmark eller har drevet selvstændig 
virksomhed i væsentligt omfang i Danmark i 13 
uger inden for de sidste 3 år. 

Der er særlige regler for arbejdsperioder på 
Færøerne før den 1. juni 2001. Dette kan din a- 
kasse oplyse dig om. 

Arbejde i udlandet, der sidestilles med arbejde i 
Danmark 

Ved visse former for arbejde i udlandet gælder 
særlige regler. 

Arbejde ved EU's institutioner, diplomatiske 
missioner og konsulater i andre EØS-lande eller 
som udsendt i et andet EØS-land samt arbejde i 
Grønland sidestilles med arbejde i Danmark. 
Dette gælder dog kun, hvis du samtidig har be- 
varet dit medlemskab af en dansk a-kasse. Der 
gælder særlige regler for, hvornår du i disse situ- 


